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Acta de la sessió del Consell de Districte Llevant 

12 de setembre de 2022 
 

Lloc de celebració: Centre Cívic Joan Amades Hora d’inici: 19’00 hores 
 

Data: 12/9/2022 Hora d’acabament: 20’33 hores 
 

Núm: 2/22 
 

Ordre del dia 
 

1. Aprovació, si s’escau, de l’Acta anterior. 

2. La participació al Consell de Districte. 

3. Seguiment actuacions 2022. 

4. Procés participatiu actuacions districte 2023. 

5. Informació sobre processos participatius. 

6. Precs i preguntes. 
 

 

Persones assistents 
 

Presidenta de Mesa Mariona Homs 

Regidora de districte Llevant de l’Ajuntament 
de Manresa 

Núria Masgrau 

UBIC Joan Serra 

AVV Viladorids Josep Duocastella 

AVV Balconada   José Antonio Carballido 

PAICAM Joan Baeza 

Associació Gent gran Font dels Capellans Rosa Roura 

AVV Sant Pau Lluís Brucart 

AVV Sant Pau Alícia Oribe 

AVV Sagrada Família Marina Hosta 

Secretària Ester Cruz 

Tècnica assistent Arantxa Pons 

 
Excusen la seva assistència:  
 
Maria Pilar Sucarrats.  
Mariana Romero  
Maria Mercè Tarragó 
 
Obre la sessió la Presidenta de Mesa, la regidora Mariona Homs i Alsina, que dona la benvinguda a 
les persones assistents i sol·licita iniciar la sessió amb l’ordre del dia establert. 
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1. Aprovació, si s’escau, de l’Acta anterior. 
 
S’exposa a aprovació l’Acta de la sessió de 29 de març de 2022, i trobada conforme és aprovada 
per unanimitat dels assistents. 
 
 

2. La participació al Consell de Districte. 

La senyora Arantxa Pons explica aquest punt, tot dient que s’ha enviat un correu a les persones que 
consten al Consell per demanar si volen continuar;  16 persones han contestat afirmativament i 2 no 
han dit res. La realitat del Consell és que la participació és baixa.  

Com a accions a tenir en compte en relació al Consell , la senyora Pons indica que es crearà un grup 
de whatsapp, per enviar el recordatori de la celebració de les sessions  - dia, hora i lloc – i que amb la 
regidora de Govern Obert es portarà a terme una reunió amb les entitats que no han participat mai 
per explicar la tasca que s’hi porta a terme. 

3. Seguiment actuacions 2022. 

Per part de la Presidenta, es dona compte de l’estat de les actuacions següents: 

 
DISTRICTE:    LLEVANT 

Nom de l’actuació: 
Bancs Cots, Guix-Pujada Roja 

Dades de la persona/entitat que proposa l’actuació: 
AVV Cots, Guix-Pujada Roja 

Pressupost: 4.000 euros 

Barri: Cots, Guix-Pujada Roja 

Seguiment actuació:  ja hi ha hagut acord sobre la col·locació dels bancs, el projecte es troba 
pendent d’aprovació. El projecte inclourà quelcom més que bancs, doncs també es proposa 
una àrea amb jardineres. 

 
 

DISTRICTE:    LLEVANT 

Nom de l’actuació: 
Cobertura Pista poliesportiva Balconada 

Dades de la persona/entitat que proposa l’actuació: 
AVV La Balconada 

Pressupost: 15.542 euros 

Barri: La Balconada 

Seguiment actuació: S’està realitzant el projecte definitiu i ja es tenen pressupostos, que han 
pujat una mica més. Properament es podrà licitar. 

 
 

DISTRICTE:    LLEVANT 

Nom de l’actuació: 
Panells informatius Font dels Capellans 

Dades de la persona/entitat que proposa l’actuació: 
AVV La Font dels Capellans 

Pressupost: 4.000 euros 

Barri: La Font dels Capellans 

Seguiment actuació: S’està treballant la proposta des de Mobilitat-Barris-Asso.veïns i s’està 
acotant la informació i el lloc on han de col·locar-se. La idea és que es posin aquest any, però 
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caldrà tenir en compte la disponibilitat dels proveïdors. 

 
 

DISTRICTE:    LLEVANT 

Nom de l’actuació: 
Parc infantil de la Sagrada Família 

Descripció:  
Millora parc infantil, habitatges Sagrada Família: millora paviment connexió xarxa de 
clavegueram i font de boca nova 
Dades de la persona/entitat que proposa l’actuació: 
Sagrada Família. Associació de Veïns. Marina Hosta 
Tècnic referent: Josep Maria Muncunill 
Servei referent:  
Pressupost: 6.500 euros 
Barri: Sagrada Família 

Seguiment: Des de Territori s’està treballant en el projecte. 

 

4. Procés participatiu de les actuacions de 2023. 

Al Districte Llevant s’han presentat les següents propostes. Aquestes propostes han estat valorades 
pels equips tècnics i s’ha de decidir quines s’inclouran a la Plataforma Decidim. 

 

DISTRICTE LLEVANT (2. 1) 

Nom de l’actuació: 
2.1. Arranjament del corriol de Viladordis als Trullols 

Nom de l’entitat o persona que presenta la proposta:  

AAVV de Viladordis 

Telèfon o correu electrònic:  

679533727 i viladordins@gmail.com 

Breu descripció de l’actuació: 
Es proposa arreglar el corriol que uneix Viladordis amb la zona comercial dels Trullols. Es tracta d'un camí molt 
utilitzat pels ciutadans de Manresa per anar a passejar a la zona de regadiu del pla de Viladordis i també utilitzat 
pels veïns de Viladordis per anar cap a Manresa. El corriol té alguns trams amb moltes pedres que sobresurten i 
que poden causar caigudes. L'acció a realitzar consisteix en deixar el camí apte per als caminants i en els trams de 
més pendent instal·lar-hi una barana de fusta. 
 

Regidors/es responsables: Josep Gili 

Servei/Tècnics responsable de valoració: Via pública 

Pressupost aproximat de l’actuació:  
300 ml 75 €/ml 22.500 € 

L’actuació és viable?           SÍ                                                   

 
 

Per unanimitat s’aprova la seva inclusió. 
 

DISTRICTE LLEVANT (2. 2) 

Nom de l’actuació: 
2.2. Espai per a gossos desfermats al barri de CAL GRAVAT 

Nom de l’entitat o persona que presenta la proposta:  

Antoni Erro Mas 

Telèfon o correu electrònic:  

655871648 / tonierro@icloud.com 

Breu descripció de l’actuació: 
Porció de terreny situada a l’espai interior que queda entre els carrers Alexandre Soler i C/ Rovira i Trias. El terreny 
d’uns 750 metres quadrats (aprox.), està delimitat i tancat per tres dels seus quatre costats pels murs i tanques 
dels patis del darrere de les cases situades en ambdós carrers. De facto, des de fa anys que els veïns ja l’usen com a 
pipi can i per deixar els gossos desfermats, però considero que seria convenient: 
1.-Posar-hi una tanca amb porta a l’ únic costat obert que queda. 
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2.-Senyalització: Senzilla, demanant que es respecti el descans dels veïns (hivern 22:30 hores -estiu 24:00 h ?? -
ordenances-?). Que es recullin les deposicions dels cans. Ambdós aspectes són els que han generat alguna queixa 
veïnal en alguna ocasió. 
3.-Reparar els dos bancs que hi ha. 
Punts forts:  
-Dignificar l’espai. El fet de ser un apèndix (racó sense utilitat específica) dins el barri, el fet de disposar d’uns bancs 
practicables, una retolació informativa, i una tanca, endreçaria i dignificaria l’ indret. 
-Seguretat. Directa: La tanca amb porta donaria seguretat als gossos i propietaris quan els gossos quedessin 
desfermats, i també a possibles transeünts, que tot i ser carrerons “poc” transitats, puguin usar els passatges 
transversals i que no es sentirien intimidats o espantats per la presència de gossos desfermats. 
Indirecta: Una major presència de veïns usant l’espai, podria tenir un efecte dissuassori per a possibles robatoris a 
l’interior de domicilis (n’hi han hagut!). 
-Equipament complementari. En aquests moments només hi ha un espai comparable al barri (el solar de l’antic 
institut de cal gravat), que és força més gran, alhora que està molt descuidat i per distància no és incompatible 
amb l’existència d’aquest altre indret que pot donar servei a un sector concret del barri (fins i tot si en un futur es 
pretén endreçar el solar de l’antic institut). Podria servir d’excusa perquè alguns veïns deixessin d’usar el parc de 
cal gravat (plaça cal gravat) com a espai de passeig de gossos i que genera moltes queixes de veïns i famílies 
usuàries del parc. 
Punts febles:  
-Tenint en compte que des de fa anys aquest espai ja s’usa com a espai de passeig per a gossos, no sabria 
considerar cap punt feble. 

Regidors/es responsables: Pol Huguet i Maria Mercè Tarragó 

Servei/Tècnics responsable de valoració: Montse Altimira i Elisenda Solsona 

Pressupost aproximat de l’actuació: 
500 m2 125 €/m2 62.500 € 

L’actuació és viable NO. Supera el pressupost de districte. 

 

La senyora Homs informa que l’espai és qualificat com a sistema d'espais lliures pel planejament 
general, el qual no preveu la utilització de l'espai per a usos diferents del de zona verda. Es proposa 
que es demani al senyor Toni Erro com es veuria la seva implantació en un espai alternatiu. 
 

 
DISTRICTE LLEVANT (2.3) 

Nom de l’actuació: 
2.3. Adequació accessos nova porta de l'escola 

Nom de l’entitat o persona que presenta la proposta:  

CAFI Escola Ítaca 

Telèfon o correu electrònic:  

637097285 / mobilitat@escolaitaca.cat 

Breu descripció de l’actuació: 
Aquest curs que ve, estrenarem porta oficial (Per fi :)) al carrer Sant Cristòfol. Per tant totes les famílies que 
entraven per la carretera del pont de Vilomara ho hauran de fer ara pel carrer Sant Cristòfol. Resulta que els 
camins que hi ha per arribar desde l'esmentada carretera són : el nou carrer Pilar Bertran Vallès que té dues 
voreres. La vorera esquerra (En sentit de la marxa) està adequada al pas de les famílies però la vorera dreta no ho 
està. Aquesta vorera té menys d'1 metre d'ample i no hi passa gairebé un cotxet. Demanem ampliar aquesta 
vorera per tal que el pas de les famílies sigui possible ja que així evitem passar per dos passos de vianants 
innecessaris si aquesta vorera estigués en condicions. Recordem que les voreres per normativa han de tenir 1,2 
metres d'amplada i no sabem perquè aquí, sent un carrer nou, no han respectat aquesta normativa. Tampoc han 
respectat de posar aparcaments de motos abans del pas de vianants que hi ha al mig del carrer i que connecta el 
barri de la sagrada família amb l'escola. Per tant aquest pas hauria de ser molt transitat, però degut a la seva 
perillositat i mala visibilitat no s'utilitza.  

Regidors/es responsables: Josep Gili 

Servei/Tècnics responsable de valoració: Via pública 

Pressupost aproximat de l’actuació: Actuació que es valora no necessària 
 

L’actuació és viable?         NO 

Retorn tècnic: Informació per donar al Districte 
És previst executar aquesta actuació durant l'agost de 2022 

 

 
 
S’acorda no destinar els diners per aquesta acció, atès que poden provenir de via pública. 
 
DISTRICTE LLEVANT (2.4) 



5 
 

Nom de l’actuació: 
2.4. Can feliç 

Nom de l’entitat o persona que presenta la proposta:  

AV Font dels Capellans de Manresa 

Telèfon o correu electrònic:  

93.8744306 – 626094767- pdc@avfontdelscapellans.cat 

Breu descripció de l’actuació: 
Us presentem un projecte de zona d’esbarjo canina al barri de la Font dels Capellans de Manresa. La ubicació que 
s’ha escollit és la zona de la “pista vermella” que es situa a la part posterior entre del lineal 17 del barri. 
Actualment, aquesta zona està en desús i es un punt fosc del barri i un possible punt d’incivisme. Des de l’AV Font 
dels Capellans hem rebut demandes d’aquests tipus d’espais per part dels propietaris de gossos. Segons padró i 
cens de l’Ajuntament de Manresa al barri hi ha uns 100 gossos censats, per estadístiques i moviment estem segurs 
que aquesta xifra és més alta. Zones d’aquest tipus, com la que us presentarem a continuació no en tenim a la 
zona i és una demanda generalitzada de les persones propietàries poder-ne gaudir a prop de la seva zona de 
residència.  
Des de l’AV Font dels Capellans plantegem aquesta proposta: 
Fer un ballat perimetral de balla electrosoldada d’una alçada de 1,53 metres en un espai de 30mx20m cosa que 
ens dóna un espai d’esbarjo de 600m2, amb dues entrades dobles un a cada extrem de la zona. Als 15 metres, 
col·locaríem una balla per tal de dividir aquest espai en 2, amb una porta intermitja d’accés per als dos patis. 
Aquesta divisió ens permetria tenir dues zones d’esbarjo diferenciades, una per a un us més social entre els 
animals i l’altre per un ús mes relacional entre propietari i animal. En un dels tancats faríem un espai tipus “agility” 
amb diferents obstacles per a l’esbarjo de l’animal. 
Pel que fa al paviment actualment hi ha un asfalt que es abrasiu pels animals, ja que en hores de sol directe poden 
causar cremades a les potes. La solució seria aixecar un perímetre al voltant de la zona d’uns 5 cm d’alçada i cobrir-
lo amb sauló. El drenatge de la zona, el sauló i aquest tipus de paviment actual filtraria l’excés d’aigua i orina dels 
animals, i aniria als desaigües que ja existeixen al voltant d’aquesta pista. 
En cada un dels espais també hem pressupostat una font amb un abeurador dissenyat per a gossos, que es buida 
automàticament, cosa que permet un espai més salubre i no potencia l’aparició de mosquits ni altres insectes. La 
zona està il·luminada per faroles, però actualment no s’encenen, cosa que creiem que és perquè no és fa ús de la 
zona, la nostra proposta seria d’activar-les dins l’horari d’ús. 
Pressupost aproximat: 
Balla electrosoldada 1,53m + Suports+ Portes 2900€ 
40 metres cúbics de Sauló (preu actual) 2700€ 
Font abeurador x 2 unitats 1100 € 
Rampa Agility 775€ 
Cercles de salt Agility x 2 unitats 850€ 
Total pressupost 8325€ 
  

Regidors/es responsables: Pol Huguet i Maria Mercè Tarragó 

Servei/Tècnics responsable de valoració: Montse Altimira i Elisenda Solsona 

Pressupost aproximat de l’actuació: 
748 m2 125 €/m2 93.500 € 

L’actuació és viable  NO 

 
 
Es comenta al Districte que l'espai plantejat com a espai per a gossos és una pista poliesportiva un 
pèl envellida però que és utilitzada pels infants. La reivindicació d'espais per al joc amb pilota és una 
constant a la ciutat. No sembla, doncs, massa adequat plantejar la supressió d'un espai d'aquestes 
característiques. En qualsevol cas, l'actuació hauria de contemplar l'enderroc del paviment i la 
formació de la caixa del nou paviment de sauló. 
 

 
 
DISTRICTE LLEVANT (2.5) 

Nom de l’actuació: 
2.5. Arreglar Caminet de la Sèquia 

Nom de l’entitat o persona que presenta la proposta:  

CAFI Escola Ítaca 

Telèfon o correu electrònic:  

637097285 / mobilitat@escolaitaca.cat 

Breu descripció de l’actuació: 
L'altre camí és el caminet de la sèquia que passa a tocar de l'escola. Ens agradaria recuperar un projecte que es va 
fer a l'escola pels nens de la comunitat de grans que pretenia dignificar el caminet per on passen moltíssimes 
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famílies cada dia. Aquest projecte consisteix en posar bancs al llarg del camí per fer-ho més agradable, posar-hi 
enllumenat públic perquè al acabar les extraescolars a l'hivern, el caminet està a les fosques i no fan ganes de 
passar-hi i finalment afegir papereres al centre del camí perquè la gent hi pugui tirar les escombraries mentre ha 
fet vida al caminet. 

Regidors/es responsables: Josep Gili 

Servei/Tècnics responsable de valoració: Xarxes i Via pública 

Pressupost aproximat de l’actuació: 
150 ml 75 €/ml       11.250 € 

L’actuació és viable?           SÍ                                                   

 

S’acorda que l’actuació s’incorpori al Pressupost del Districte. 
 
 
 
DISTRICTE LLEVANT (2.6) 

Nom de l’actuació: 
2.6.Grafit a la paret del Parc Infantil. Es proposa arreglar la paret 

Nom de l’entitat o persona que presenta la proposta:  

AVV Sagrada Família 

Telèfon o correu electrònic:  

 

Breu descripció de l’actuació: 
La paret del Parc Infantil està molt deteriorada es podria pintar de blanc i dexar preparada per poder fer un grafiti. 
El pressupost ha de contemplar tant l’adequació de la paret com el grafiti. 

Regidors/es responsables: Josep Gili  

Servei/Tècnics responsable de valoració: Via pública  

Pressupost aproximat de l’actuació: 
50 m2 125 €/m2    6.250 € 

L’actuació és viable?           SÍ                                               

Retorn tècnic: Informació per donar al Districte 
La paret és de caràcter definitiu per la qual cosa cal proposar la seva millora de manera que no sigui necessari el 
grafitti per dignificar-la 

 
S’informa que la paret és de caràcter definitiu per la qual cosa cal proposar la seva millora de 
manera que no sigui necessari el grafitti per dignificar-la. 
 

 
DISTRICTE LLEVANT (2.7) 

Nom de l’actuació: 
2.7. Rampa del parc de l’església 

Nom de l’entitat o persona que presenta la proposta: AVV de Sant Pau 

Telèfon o correu electrònic: 938750114 – avvsantpau@hotmail.com 

Breu descripció de l’actuació: 
Des de fa un temps, l’AVV està lluitant per millorar la mobilitat al barri, un dels més envellits de la ciutat. Moltes 
vegades s’ha demanat de fer una rampa en aquest desnivell que separa el barri en dos i només comunicat per 
aquestes escales i un carrer a l’altra banda.  
Les escales provoquen molts mal de caps al veïnat perquè molta gent que hi viu o viu al carrer de baix han 
d’utilitzar-les per anar a comparar el pa, al bar o agafar al bus (moltes persones venen del centre amb carros de la 
compra).  
Creiem que a dia d’avui no s’hauria de permetre aquest tipus d’entrebancs i que s’hauria de millorar la mobilitat 
dels ciutadans. Per això, volem demanar es substitueixin aquestes escales per una rampa que i faciliti la vida de les 
persones 

Regidors/es responsables: Josep Gili 

Servei/Tècnics responsable de valoració: Via Pública 

Pressupost aproximat de l’actuació: Actuació no possible 
 

L’actuació és viable?          NO 

 
 
Es dóna compte al Consell de la información técnica d’aquesta actuació: les escales que superen el 
desnivell entre els dos espais no es poden substiuir per una rampa, atès que per a una rampa del 
10% es precisa un recorregut de 144 metres i la distància en planta entre els dos espais és de 24 
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metres, per la qual cosa no és viable. 
 
Per tant, s’exclou de la votació, però s’acorda donar trasllat a l’equip tècnic perquè es pugui valorar 
una actuació alternativa com ara una escala o rampa metàl·lica. 
 
DISTRICTE LLEVANT (2.7) 

Nom de l’actuació: 
1.1.  Dignificació de locals comercials i cartells 

Nom de l’entitat o persona que presenta la proposta:  

UBIC. Manresa + Comerç 

Telèfon o correu electrònic:  

620 94 70 87 

Breu descripció de l’actuació: 
Aprofitar aparadors de locals comercials en desús per vinilar-los, aconseguint una millora estètica o aprofitant 
l’espai per a posar-hi informació. A la vegada, retirar cartells comercials antics o fet mal bé. 

Regidors/es responsables: Núria Masgrau 

Servei/Tècnics responsable de valoració: Èrica Martínez 

Pressupost aproximat de l’actuació: 
2.000 euros per establiment. S’hauria de valorar si tots els barris ho volen. 

L’actuació és viable?           SÍ                                                   

Retorn tècnic: Informació per donar al Districte 
 

 
La senyora Masgrau explica que el tipus de vinil amb què es treballa interpel·la l’emprenedor, 
visibilitzant la vida del comerç; com a exemple, a la Plana de l’Om hi havia una carnisseria històrica i 
s’han posat fotos antigues, tot i que aquesta opció no podria ser aplicable a tots els locals. 
 
El senyor Serra comenta que és bona idea, i que es pot aplicar a tots els locals a través de fotos 
antigues encara que no corresponguin amb el local mateix. 
 
Un cop repassades les actuacions, intervé el senyor Carballido per fer constar que hi ha una actuació 
pendent ; els panells informatius de la Balconada , a situar en tres punts diferents. 
 
La senyora Homs respon que es tindrà en compte per incloure-ho. 
 
Afegeix, el senyor Carballido que també resta pendent l’actuació de la baixada a Sant Pau pel camí 
de les Ínyigues. 
 
Explicar que durant el mes d’octubre/novembre s’iniciaran les votacions de les actuacions i el mes 
de desembre es convocarà consell de districte per fer retorn dels resultats. 

5. Informació sobre processos participatius.  

 
La senyora Arantxa Pons informa que a finals d’octubre principis de novembre es realitzaran les 
votacions, a través de la Plataforma Decidim i en format paper. Es donarà compte dels resultats en 
els Consells, i a través dels criteris que s’estableixin, i que han de primar la igualtat entre els barris, 
es determinaran les actuacions que acabaran sent proposades. 
 
La senyora Marina Hosta es manifesta contrària al fet que les persones que no siguin del Districte 
puguin votar, cosa que recolza expressament la senyora Roura, atès que perjudica els interessos dels 
veïns de cada districte. 
 
Reprenent les explicacions, la senyora Homs exposa que el primer procés és el de presentació del Pla 
integral de rehabilitació del centre històric. 
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Comenta que s’ha realitzat una diagnosi per tal de poder elaborar el Pla de Participació Ciutadana. 
Aquesta diagnosi s’ha realitzat a través d’anàlisis intern de l’Ajuntament de Manresa ( tècnic i 
polític), d’una enquesta a entitats i d’una enquesta ciutadana. 

 

Ara s’inicia la part de validació de la diagnosi i complementació i la part propositiva. Per realitzar 
aquest procés es farà una sessió per totes aquelles persones que formen part de Consells de 
Districte i Sectorials; en aquesta sessió es treballarà tant l’anàlisi dels Consells com les propostes i 
també es parlarà de processos participatius. També es realitzarà una sessió específica per parlar 
d’entitats. Les dates de les sessions, que ja seran degudament informades, es preveuen pel 24 
d’octubre (sessió de Consells) i 27 d’octubre (sessió d’entitats).  

6. Precs i preguntes 

I sense més paraules, es dona per finalitzada la sessió del Consell de Districte, el dia i hora 
assenyalats a l’encapçalament. 


